
2015

中国股权投资年度排名

CHINA VENTURE &
CAPITAL

PRIVATE EQUITY ANNUAL RANKING 2015



清科集团

● 清科研究中心总览

2001年创立，是中国成立最早、规模最大的专业权威股权投资研究机构。



| 旗下产品

私募通、研究报告、行业研究、清科排名、定制咨询、投资学院等；

| 研究领域

天使投资、创业投资、私募股权、资产管理、新股上市、兼并收购、房地产基金以及 TMT、清洁技术、医疗健康、大消费、现代农业、先进制造业等行业市场研究；

| 服务机构

VC/PE 投资机构、有限合伙人、企业 / 上市公司、战略投资者、以及政府机构、律师事务所、会计事务所、投资银行、研究机构等。



清科集团—2015年中国股权投资年度排名

“清科集团--中国股权投资年度排名”从投资、管理、融资、退出等各方面进行全面考察，排名体系选择管理资本量、新募集基金资本量、投资案例的个数、投资资本量、退出案例个数、退出金额和回报水平等作为重要的参考指标，并根据实际发展状况，对排名指标进行年度调整，力求最大限度地反映现阶段中国股权投资发展的实际状况。

2001年，清科集团发起首届中国创业投资排名，填补了国内创业投资机构专业测评的空缺。此后，在业界各创业投资机构的大力支持下，清科每年坚持进行中国创业投资年度排名，旨在为中国创业投资的发展提供较好的评价和参照体系。此外，在2006年中国创业投资年度排名中还增加了私募股权投资机构排名。2015年中国股权投资年度排名中新增了天使投资机构和天使投资人排名。

经过几年的实践与探索，“清科集团--中国股权投资年度排名”得到了中外股权投资机构的大力支持和肯定，并被国内外知名财经媒体竞相转载，成为考察中国股权投资机构的一种较为权威、客观的体系和标准，年度排名的颁奖活动也已成为一年一度的业内盛事。

China Venture Capital & Private Equity Annual Ranking by Zero2IPO Group is based on overall surveys on such aspects as investment, management, fundraising, exit, and so on. The reference system for the ranking includes such indicators as the amount of managed capital, the amount of new funds raised, the number of investment deals, the amount of investment capital, the number and amount of exits, as well as the return on investment, etc. To fully reflect the actuality and trend of current development of China venture capital and private equity, ranking indicators are modified on a yearly basis according to the actual development.

China Venture Capital Annual Ranking was initiated by Zero2IPO Group in 2001 with the great supports of various investment institutions in the industry and organized on a yearly basis ever since. The annual ranking is aimed at providing a sound evaluation and reference system for the development of China venture capital. Moreover, since 2006, Zero2IPO has also introduced the ranking list of private equity investment institutions in the annual ranking and Zero2IPO newly creates Angel Investment Firms and Angel Investors Ranking since 2015.

Through years of practice and exploration, China Venture Capital & Private Equity Annual Ranking by Zero2IPO Group has won strong support and high recognition by domestic and overseas venture capital and private equity investment institutions, and it has been widely cited by well-known financial media at home and abroad. By now, the annual ranking has developed into an authoritative and objective system and criterion for surveying China venture capital and private equity investment institutions, and the award ceremony for the annual ranking has also become a grand annual event in the industry.

第一部分：Angel/VC/PE机构评选奖项

第一单元：天使篇

2015年中国天使投资机构30强

排名	机构名称	排名	机构名称
1	真格基金	6	洪泰基金
2	创新工场	7	英诺天使基金
3	险峰华兴	8	阿米巴资本
4	联想之星	9	九合创投
5	隆领投资	10	梅花天使创投

以下排名按机构名称拼音顺序排列（11-30）

	安芙兰资本		明势资本
	创新谷投资		启迪之星投资
	创业工场		青山资本
	创业接力基金		青松基金
	德迅投资		清流资本
	丰厚资本		易一天使投资
	风云天使基金		银杏谷投资
	荷多投资		娱乐工场
	联想乐基金		中路资本
	零一创投		紫辉创投

Top 30 Angel Investment Firms of the Year 2015

Rank	VC Firms	Rank	VC Firms
1	Zhen Fund	6	Angel Plus
2	Innovation Works	7	Innovation Angel Funds
3	K2VC	8	Ameba Capital
4	Legend Star Capital	9	Unity Ventures
5	Longling Capital	10	Plum Angel Venture Capital

Below Rank List is In Chinese Pinyin Alphabetical Order (11-30)

	Amphora Capital		Future Capital
	Innovative Valley Investment		TusStar Investment
	Ventures Lab		Cyanhill Capital
	Entrepreneurship Relay		Qingsong Fund
	Decent Investment		Crystal Stream Capital
	FH Capital		Yiyi Angel
	Star Angel Fund		Yinxinggu Capital
	Preangel Fund		ENTERTAINMENT WORKS
	Legend Le Fund		Zhonglu Capital
	01VC		Buttonwood Capital

第二单元：VC篇

2015年中国最佳创业投资机构

Venture Capital Firm of the Year 2015

深圳市达晨创业投资有限公司



2015年中国投资最活跃创业投资机构

Active VC Firms of the Year 2015

红杉资本中国基金



IDG资本



2015年中国最佳募资创业投资机构
VC Fundraising Winner of the Year 2015

IDG资本



2015年中国最佳退出创业投资机构
VC Exit Winner of the Year 2015

深圳市达晨创业投资有限公司



预览已结束，完整报告链接和二维码如下：

https://www.yunbaogao.cn/report/index/report?reportId=1_15242



云报告
<https://www.yunbaogao.cn>

云报告
<https://www.yunbaogao.cn>

云报告
<https://www.yunbaogao.cn>